
Beste mensen 
 
Ik ben een melkveehouder van 29 jaar en ben voor het koudmerken van runderen. Waarom? Dat ga 
ik u vertellen. 
 
Allereerst: Koudmerken is een identificatiemiddel dat nooit verdwijnt, loslaat of kapot kan gaan. 
Waarom is dit van belang? 
 
Laten we eens kijken naar de situatie in de melkveehouderij: http://www.cbs.nl/nl-
NL/menu/themas/landbouw/publicaties/artikelen/archief/2012/2012-3722-wm.htm 
 
In 2012 waren er  18.680 melkveehouderijbedrijven. Waarvan  6.000 melkveehouderijbedrijven met 
een bedrijfshoofd van 55jr of ouder . 64% van de bedrijven met een bedrijfshoofd van 55jr of ouder 
heeft een opvolger. Dit houdt in dat 36% van de bedrijven met een bedrijfshoofd van 55jr of ouder 
binnen nu en pak hem beet 10 jaar stopt. 
Nu de vraag: wat voor bedrijven zijn dit die wel overgenomen worden? CBS geeft aan dat  90%van de  
bedrijven met een bedrijfshoofd van 55jr of ouder met een opvolger een groot bedrijf heeft, groot 
bedrijf is een bedrijf met een standaaropbrengst van meer dan €500.000.  
Het CBS schrijft bovendien dat de melkveestapel van 2013 naar 2014 gegroeid is met ruim 1% de 
aantallen jongvee voor de melkveehouderij is gegroeid met ruim 4,5%. 
 
Wat voor gevolgen hebben deze bovenvermelde feiten op de toekomst?  
 

Meer koeien op minder bedrijven. 
 
Dit heeft twee mogelijke gevolgen voor de melkveehouder 
 

- Meer Automatiseren 
- Meer externe arbeidskrachten 

 
In beide gevallen is goede identificatie van het vee een vereiste.  
 
Bij automatisering wordt de fysieke controle in de stal steeds belangrijker. Je kunt in de stal geen 
gebruikmaken van automatische koeherkenning(zoals in een melkstal wel kan) dus is goed zichtbare 
identificatie van een koe uiterst belangrijk. 
 
Wanneer een melkveehouder meer met externe arbeidskrachten gaat werken, wordt identificatie 
steeds belangrijker omdat die arbeidskrachten in veel gevallen de koeien minder goed kennen dan 
de melkveehouder zelf.  
 
De volgende punten wil ik nog benoemen maar ga ik niet nader uitwerken hetgeen ze voor zich 
spreken: 

- Gevolgen voedselveiligheid bij behandeling van een onjuist geïdentificeerd dier 
- Gevolgen diergezondheid bij (geen)behandeling van een onjuist geïdentificeerd dier 
- Gevolgen pijn bij behandeling van een onjuist geïdentificeerd dier 
- Gevolgen stress bij behandeling van een onjuist geïdentificeerd dier 
- Gevolgen antibioticagebruik bij behandeling van een onjuist geïdentificeerd dier 

 
 
 
 
  

http://www.pdfcomplete.com/cms/hppl/tabid/108/Default.aspx?r=q8b3uige22


Een eventueel alternatief: 
 
Een kalf bij de geboorte 1 oormerk ingeven en als pink koudmerken. 
Voordelen: 
-Een kalf verliest bijna nooit een oormerk. 
-Het grote voordeel van koudmerken; een identificatiemiddel dat nooit verdwijnt/loslaat of kapot 
kan gaan. 
-Maximaal 2 lichamelijke ingrepen. 
 
 
Ik hoop u hiermee overtuigt te hebben van de noodzaak van het juist en duidelijk identificeren van 
dieren. Mijn standpunt wil ik eventueel mondeling toelichten indien nodig.  
 
 
Vriendelijke groet, 
 
Bertwillem Renkema 
Oldekerk 
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